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Trojská karta – krok ke vzniku zábavního centra  
Pražská Troja by se měla v budoucnu stát rozsáhlým zábavním centrem. Magistrát plánuje, že 

tam vytvoří nová ubytovací zařízení, parkoviště a zlepší dopravu. Pilířem zábavní oblasti se má 
stát zoologická a botanická zahrada a trojský zámeček. Zvýhodněné vstupné do těchto tří institucí, 
takzvaná Trojská karta, zavedená v loňském 
roce, je prvním krokem ke zviditelnění 
oblasti. Letos nabízí karta další novinky – 
oproti loňském roku opravňuje návštěvníky 
i ke vstupu na speciální akce.  

„Každá z institucí se zavázala, že uvede 
pro držitele karty alespoň jednu akci, napří-
klad koncert vážné či etnické hudby. Vytvo-
říme také společnou akci Trojský den,“ 
uvedl ředitel pražské zoo Petr Fejk. V letoš-
ním roce karta podraží. Za cenu vstupného 
do dvou institucí bude návštěvníkům umož-
něno prohlédnout si kdykoli během sezony všechny tři trojské atrakce. Dospělý zaplatí 200 korun, 
cena vstupenky pro děti bude 100 korun. Loni v rámci pilotního projektu stála karta 120 korun. 
Trojská karta je předznamenáním zábavního centra, srovnatelného se světovými modely. Za pár let 
by chtěl magistrát propojit oblast i s Císařským ostrovem a Stromovkou. 

Do budoucna by trojský zámek, zoologická a botanická zahrada chtěly podle Fejka přilákat roč-
ně kolem dvou milionů návštěvníků. V minulém roce přišlo do zoo zhruba 1,11 milionu lidí, do 
botanické zahrady přes 300 tisíc. Trojský zámeček navštívilo zhruba 50 tisíc Pražanů a turistů. 
Trojskou kartu si loni zakoupilo 50 711 lidí. 

Knihovna vyhlásí v pátek vítězný návrh 
Národní knihovna zveřejní 2. března vítězný návrh, který vzešel z mezinárodní architektonické 

soutěže na stavbu nové budovy. Porota nejdřív posoudí osm architektonických návrhů, které  
z několika set nabídek postoupily do druhého kola. Po oznámení výsledků se bude konat výstava, 
která představí soutěžní návrhy. Knihovna by chtěla novou budovu, která má řešit dlouhodobé 
prostorové problémy instituce, začít stavět v roce 2008. Už v roce 2010 by podle současných odha-
dů měla nová stavba v Praze na Letné stát. Budova by měla být výrazným příspěvkem současné 
architektuře v Česku. Celkové plánované náklady na výstavbu knihovny jsou podle propočtů  
z roku 2004 přibližně 1,8 miliardy korun. Plánované náklady na soutěž představují částku  
26,5 milionu korun, z toho je 600 tisíc eur (přibližně 17 milionů korun) určeno na ceny soutěžícím. 
Jakou stavbu Praha v podobě nové knihovny dostane, posuzuje mezinárodní porota v čele se zná-
mou britskou architektkou iráckého původu Zahou Hadidovou. Členy jsou francouzský architekt 
Dominik Perrault, autor nové francouzské národní knihovny, britská architektka českého původu 
Eva Jiřičná a mexický architekt José Grinberg. V porotě je i pražský primátor a ředitel knihovny,  
a protože se bude stavět na hranici památkového území, přítomen bude i zástupce UNESCO. 

Kuks by mohl mít evropské muzeum lovu 
Myslivecký Řád svatého Huberta připravuje projekt na 

využití barokního hospitalu Kuks na Trutnovsku. Zadní 
křídlo budovy plánuje přeměnit na expozici myslivosti  
v jednotlivých zemích Evropské unie. Areál hospitalu 
dosud vlastní stát, o jeho bezúplatný převod usiluje kraj-
ský úřad, s nímž chce řád na přípravě muzea spolupraco-
vat. Podle projektu by v zadní části objektu mělo vznik-
nout zázemí řádu, expozice by nabídla prezentaci historie 
myslivosti od původního zdroje obživy až po současnou 
péči o krajinu a zvěř. Exponáty by měly také upozornit na 
specifické zvyky či tradice. Podle řádu není podobná 
výstava dosud v evropských zemích k vidění. Celou expozici i aktualizaci sbírek by zajistil Řád 
svatého Huberta, kraj by měl část areálu řádu poskytnout za symbolické nájemné. 

LINE 

Frenštát chce relaxační komplex 
Frenštát pod Radhoštěm na Novojičínsku 

buduje podnikatelskou zónu a také hledá in-
vestora, který by ve městě postavil víceúčelo-
vý areál pro relaxaci a volný čas. Relaxační 
komplex by doplnil letní aquapark a autokemp 
a nabídl turistům možnost celoročního využití. 
Svůj záměr město představilo na ostravské 
konferenci Developers to Region.  

„Účast na konferenci chápeme jako příleži-
tost sehnat investory a buď být partnerem, 
nebo celou přípravu, stavbu i provoz nechat na 
investorovi,“ dodal starosta k projektu, který 
má název Relaxační komplex Eurosport Park 
Frenštát pod Radhoštěm. Stavba je podle sta-
rosty projektově a investorsky připravena. 
Eurosport Park by měl vyrůst na pozemcích 
města o rozloze 10 500 m2, v těsné blízkosti 
autokempu a aquaparku. Záměrem radnice je 
vybudovat vodní relaxaci na způsob wellness 
centra. Vedle relaxace, zdravotní rehabilitace  
a sportu by areál měl nabídnout ubytovací  
a stravovací služby a kongresový sál pro  
100 hostů. Z části mohou vzniknout i rezi-
denční byty. Rozpočet investice je 360 milio-
nů korun bez DPH. 

Podobný rozmach plánuje také Ostravice. Ta 
už našla developera, který v této beskydské 
obci vybuduje nové centrum, byty s apartmá-
ny, hotel pro 400 hostů, lázeňskou zónu a 
kongresové centrum. Na projekt by měl nava-
zovat golfový areál a středisko zimních sportů. 
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Karlovarský kraj stojí o Císařské lázně 
Kraj nabídne městu Karlovy Vary, že si na 49 let pronajme objekt Císařských lázní a zároveň 

investuje do jejich obnovy a využití. Dosud kraj s městem jednal buď o převzetí objektu, nebo  
o majetkovém vstupu. Podle hejtmana Josefa Pavla už vedení kraje o záměru informovalo magis-
trát a nenarazilo na zásadní odpor.  

„Kraj by přinesl do Císařských lázní investici ve výši několika set milionů korun. Zohlednili 
bychom samozřejmě i požadavky města na využití objektu,“ uvedl Pavel. Podle záměru kraje by  
v Císařských lázních vzniklo zázemí pro krajské muzejní expozice. Objekt by mohl sloužit i pro 
potřebu Mezinárodního filmového festivalu. 

Jihlava bude mít hvězdárnu i planetárium 
V nejbližších letech by mělo v Jihlavě 

vzniknout kromě hvězdárny také planetári-
um. S jeho stavbou město počítá ještě do 
konce tohoto volebního období v areálu 
zoologické zahrady v plánovaném centru 
environmentální výchovy. Planetárium by 
mělo přijít zhruba na 10 milionů korun.  
V nejbližších letech by měla začít i stavba 
hvězdárny. Měla by vyrůst na okraji Jihlavy 
mezi obcemi Popice a Vysoká. Její stavbu by 
měl uhradit kraj Vysočina a současně zajistit 
i jejího provozovatele, město Jihlava by ke 
stavbě přispělo vložením pozemků. 

Žďár nad Sázavou rozšíří síť cyklostezek 
Rozšíření nabídky cyklostezek ve Žďáru nad Sázavou žádají občané. Radní nyní schválili 3 mili-

ony korun na úpravu cesty směřující do míst, která slouží k rekreaci. Město také chystá stavbu 
stezky do městské části Radonín. Na novou komunikaci za 5 milionů korun, která odvede cyklisty 
a chodce z frekventované silnice, se bude ucházet o státní dotace.  

Radnice letos upraví povrch cesty navazující na cyklostezku u Domu klidného stáří. Úsek dlouhý 
několik set metrů vede za viadukt k čistírně odpadních vod. Lidé se tudy dostanou k rybníku Kři-
vák a do městských lesů, v nichž jsou upravené lesní cesty. 

Zlatopramen otevřel další profilovou restauraci 
Profilovou restauraci Cihelna La Familia otevřel 

v pražském Karlíně pivovar Zlatopramen. Po profi-
lových typech restaurací Zlatá kovadlina a Švihadlo 
jde o další koncept značkových restaurací ústecké-
ho pivovaru. „Interiéry těchto restaurací, které po-
stupně vytváříme, budou věrné svému názvu. 
Z větší části budou ve vnitřních prostorách vystupo-
vat cihly,“ řekl Michal Tomev, manažer rozvoje 
gastro společnosti Drinks Union, které Zlatopramen 
patří. „Snahou je představit v našich profilových 
restauracích co možná nejširší sortiment značek,  
a vyjít tak vstříc různým požadavkům návštěvníků,“ 
dodal Tomev. 

Turnov zrekonstruuje bazén 
Plavecký areál Výšinka opravila turnovská radnice před osmi lety zvenku a zateplila ho, nyní by 

chtěla zmodernizovat samotný bazén a zázemí pro návštěvníky. Podle starostky Hany Maierové je 
stávající technologie zastaralá a neodpovídá hygienickým nárokům.  

Úpravy plaveckého areálu si vyžádají zhruba 20 milionů korun a město na ně chce získat státní 
nebo evropskou dotaci. Šestnáctimetrový bazén, který provozuje Městská sportovní společnost, 
slouží hlavně pro plaveckou výuku předškoláků, konají se v něm kurzy pro těhotné a plavání ko-
jenců a batolat. Nový bazén má být podle plánu města z nerezu. Zlepší se také sociální zázemí, 
objekt se zpřístupní pro postižené a vznikne v něm herna pro mateřské školy, kde budou děti trávit 
čas před společným odjezdem. 
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Na Bublavě se bude lyžovat  
Záměr na vybudování lyžařského a sportov-

ně rekreačního areálu Stříbrná – Bleiberg je 
blíž realizaci. Krajský úřad Karlovarského 
kraje ukončil posuzování vlivu na životní 
prostředí. Navrhovatelé musí jen zohlednit 
některé připomínky. V areálu Stříbrná – Blei-
berg, který má v budoucnu spojit relativně 
malé lyžařské areály ve Stříbrné a na Bublavě 
do jednoho velkého střediska, mají podle zá-
měru vzniknout dvě sjezdovky v délce 816 a 
340 metrů, čtyřsedačková lanovka dlouhá  
772 metrů, další dva vleky, odstavné plochy a 
akumulační nádrž o objemu 1000 metrů 
krychlových. Podle Jiřího Lhoty ze sdružení 
Ski Bublava, které celý projekt připravuje, 
přinese propojení obou areálů nové možnosti a 
atraktivní tratě. Na projektu, který bude stát 
přes 100 milionů korun, sdružení pracuje. 
Kácení stromů nebude podle Lhoty nijak dra-
matické. Lesem povede asi jedna čtvrtina trati. 
Sdružení chce požádat o peníze z Evropské 
unie, která financuje podobné projekty  v sou-
sedním Německu. 

Soukromá železnice prodlouží trať  
O několik set metrů by se měla prodloužit 

železniční trať v Koutech nad Desnou na 
Šumpersku. Zatímco dosud vlaky soukromé 
Železnice Desná končí na nádraží na začátku 
obce, v budoucnu mají pokračovat až na ko-
nec údolí pod svahy Dlouhých Strání. Zámě-
rem obcí sdružených ve Svazku obcí údolí 
Desné, které železnici vlastní, je zlepšit do-
stupnost Jeseníků pro turisty. 

Most zvažuje pronájem skateparku 
Vedení Mostu uvažuje o pronájmu skatepar-

ku v přírodním areálu na vrchu Šibeník. Město 
nyní zajišťuje provoz hřiště prostřednictvím 
dceřiné společnosti Sportovní hala Most, mě-
síčně na něj vynakládá kolem 20 tisíc korun. 
Pokud by správu hřiště převzala například 
obecně prospěšná společnost, mohla by získat 
peníze od donátorů a město by ušetřilo. „Pod-
mínkou je zachování bezplatného vstupu,“ 
uvedla náměstkyně mosteckého primátora 
Hana Jeníčková. 

„Další možností je spolupráce s úřadem 
práce. Zaměstnali bychom jejich klienta jako 
správce hřiště, úřad by mohl přispívat na jeho 
mzdu v rámci veřejně prospěšných prací,“ 
uvedla Jeníčková. 

City Park by se mohl začít stavět  
Stavební povolení pro stavbu zábavního a 

obchodního centra City park v lokalitě pod 
Znojemským mostem v Jihlavě by mohlo být 
vydáno do konce března. Od dubna by mohly 
začít stavební práce. Investor, kterým je spo-
lečnost CEI Building, počítá s tím, že provoz 
multifunkčního centra začne 1. listopadu 
2008. Podle náměstka primátora Radka Vovsí-

(Pokračování na stránce 3) 
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ka investor přistoupil i na nadstandardní poža-
davek ze strany města na rozsáhlou výsadbu 
zeleně. Na rozloze více než 20 tisíc čtvereč-
ních metrů vznikne přes 100 prodejních jedno-
tek. Zákazníci budou mít k dispozici parkoviš-
tě pro několik stovek vozů. Na střeše má 
vzniknout multikino nejméně se čtyřmi ki-
nosály. 

Otrokovice otevřou nový areál 
V Otrokovicích na Zlínsku dokončili dělníci 

výstavbu sportovního areálu s novým umělým 
povrchem. Na investici za zhruba 20 milionů 
korun se čtvrtinou podílela místní radnice, 
zbylou část pokryly peníze ze státního roz-
počtu. Nový trávník nahradil původní škváro-
vý povrch hřiště.  

Areál je uměle osvětlený a oplocený. Město 
navíc kolem hřiště vybudovalo zázemí pro 
jízdu na kolečkových bruslích. 

Památkový ústav se zapojí  
do projektu rodinných pasů  

Majitelé rodinných pasů budou mít levnější 
vstupné do jihomoravských památek. Do pro-
jektu rodinných pasů se zapojil brněnský Ná-
rodní památkový ústav, který na jihu Moravy 
spravuje 12 státních hradů a zámků. Levnější 
vstup se zatím týká brněnského hradu Veveří, 
hradu a zámku v Kunštátě na Moravě a zámku 
v Miloticích na Hodonínsku.  

Podle zástupce památkářů Michala Tlustáka 
by spolupráce s krajem mohla hradům a zám-
kům pomoci zvednout návštěvnost i tržby: 
„Děti do 15 let budou mít vstup zdarma, rodi-
če bude stát vstupenka o deset procent méně, 
než je běžná cena. Po zapojení dalších hradů a 
zámků se mohou slevy ještě výrazně změnit.“  

Systém rodinných pasů, které umožňují 
získat slevy až do 50 procent u vybraných 
prodejců a v kulturních a sportovních zaříze-
ních v republice, zavedl Jihomoravský kraj 
loni na jaře. Nyní pasy platí také ve zhruba 
stovce rakouských center zaměřených na na-
bídku volnočasových aktivit. 

TUI rozšiřuje nabídku 
Největší evropský touroperátor TUI se bude 

měnit. V budoucnu pod značkou TUI nebudou 
nabízeny jen zájezdy, ale také volnočasové 
aktivity. Podle vyjádření marketingového ře-
ditele koncernu TUI Michaela Lambertze se 
firma chce více soustředit na celý trh s volným 
časem. Vysoký růst se očekává především 
v segmentu sportovních cest.  

Nedávno TUI vydal katalog s nabídkou pro 
příznivce potápění. V roce 2010 pak chce 
koncern pomocí nové značky TUI Cruises 
proniknout do rostoucího segmentu zaoceán-
ských plaveb.  

(Pokračování ze stránky 2) 
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Kde má Švejk svoji židli 
Švejkova židle je nejen ke spatření, ale i k usednutí ve 41. Švejk restaurantu v Jičíně. Stojí na 

strategickém místě – blízko výčepu, s výhledem do kuchyně. Základem nového interiéru je celko-
vá atmosféra, kterou společně vytváří dřevěná podlaha, masivní dřevěný nábytek a obložení stěn, 
charakteristický výčep, dřevěný, ručně malovaný vývěsní štít a všudypřítomná tvář dobrého vojáka 
Švejka od Josefa Lady. V hospodě nechybí ležák Pilsner Urquell, obraz císaře pána a široká nabíd-
ka jídel především tradiční české kuchyně. Vedle těchto atributů, které jsou typické pro všechny 
Švejk restauranty, má ten jičínský jako zvláštnost starou, červotočem prolezlou, oprýskanou židli. 
Je rezervována pro dobrého vojáka Švejka. 

Na Hračkobraní budou i stavebnice Merkur 
Hračky renomovaných autorů, kinetické hra-

cí objekty z dílny designéra Svatopluka Krále 
či nejucelenější a nejbohatší sbírku dřevěných 
hraček na světě uvidí návštěvníci druhého 
ročníku Hračkobraní na zámku v Kamenici nad 
Lipou na Pelhřimovsku. Bude se konat opět 
v červenci (12. až 6. 7.), tentokrát v patnácti 
sálech, na nádvoří i v parku. Součástí Hrač-
kobraní bude hračkářská dílna. Tentokrát si  
v ní rodiče s dětmi budou moci vyrobit hračku 
z připravených polotovarů – dřevěných i textil-
ních. Hračkářský trh si pro tento rok vzal pod 
svou patronaci výrobce dětských hřišť a hraček 
Jiří Trnka z Netvořic. Na nádvoří postaví osm-
náct stánků. Podobně nalezl svého patrona  
i doprovodný pohádkový program v osobě 
Viktora Pirošuka z Téměř divadelní společnosti z Českých Budějovic. Na každý den jsou připrave-
ny minimálně tři pohádky v podání loutkových či jiných divadel. 

V Moravské Třebové vzniká středověká mučírna 
Podívat se, jak vypadala palečnice či španělská bota, a vyzkoušet si na vlastní kůži, jak tyto ná-

stroje fungovaly, si budou moci návštěvníci zámku v Moravské Třebové na Svitavsku. V tamních 
sklepeních vzniká středověká mučírna, která by měla být největší v českých zemích. Podle ředitel-
ky Kulturních služeb města Moravská Třebová Libuše Gruntové se pro veřejnost otevře 1. dubna a 
akci doprovodí další program. „Bude tam ukázka práce kata s inkvizitory, ale i soutěže pro děti, 
dobové ležení, střelnice nebo Bradavická škola Harryho Pottera. Prostě takový program pro rodiny 
s dětmi na neděli,“ řekla Gruntová. Ve stejný den se otevře na zámku i nová kavárna. Sklepení 
bude doplněné o zvukové a světelné efekty. Otevřením dobové mučírny dojde k rozšíření prohlíd-
kových okruhů zámku, město si od ní slibuje nárůst počtu návštěvníků. 

U skanzenu v Modré vyrostl hotel 
V těsné blízkosti archeologického skanzenu v Modré na Uherskohradišťsku vznikl hotel pro pět 

desítek hostů. Stavba za zhruba 33 milionů korun byla téměř z poloviny financována z veřejných 
zdrojů. Soukromý investor peníze získal od Ministerstva pro místní rozvoj a také z fondů Společ-
ného regionálního operačního programu. „Hotel je potřebným zázemím v těsné blízkosti skanzenu, 
navíc i jeho exteriér zapadá do celé naší koncepce,“ upřesnil starosta Miroslav Kovářík s tím, že 
loni skanzen navštívilo téměř 42 tisíc návštěvníků. 
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